
Dwudziesta druga sesja Rady Miejskiej odbyta 

 w dniu 27 października 2016 roku  w Trzcińsku-Zdroju 

_______________________________________________________ 

P R O T O K Ó Ł Nr XXII/ 2016 

 

z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 

27 października 2016 roku 

 
Miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Trzcińsku-Zdroju 

 
Czas rozpoczęcia obrad - godz. 15 

02
 

 

Czas zakończenia obrad - godz. 16
 30

 

 

Rada w składzie - 15 Radnych 

 

W obradach uczestniczyło – 14 Radnych 

Brak radnego Edwarda Iwańskiego 

 
co stanowi – 93,33% 

 

Obrady XXII sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej pani  Maria Woźniak, która przywitała 

wszystkich zebranych: radnych, Burmistrza, Zastępcę Burmistrza, Pana skarbnika Kierowników i 

dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy, sołtysów i wszystkich gości obecnych na sesji. 

Stwierdził quorum na podstawie listy obecności - 14 radnych obecnych. 

/ lista obecności stanowi załącznik Nr  1_ do niniejszego protokołu/.  

 

W obradach uczestniczyli: sołtysi, przedstawiciele zakładów pracy i jednostek organizacyjnych z 

terenu gminy Trzcińsko– Zdrój, Zastępca Burmistrza, Skarbnik Gminy, mieszkańcy miasta. 

 

/lista obecności stanowi załącznik Nr  2 i 3_ do niniejszego protokołu/. 

 

Do punktu I. 2  Przyjęcie porządku obrad  

 

Przewodnicząca obrad- czy są wnioski o zmianę porządku obrad? 

Zastępca Burmistrza- Burmistrz wnosi o poszerzenie porządku obrad o uchwałę w sprawie 

uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Trzcińsko- Zdrój” druk 

Nr XXII/210/2016 

 

Przewodnicząca obrad- w związku ze złożonym wnioskiem, kto z państwa radnych jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad uchwały? 

- za  -14 - głosów 
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Przewodnicząca obrad- Stwierdzam, że uchwała została wprowadzona jednogłośnie, wobec tego, kto 

z państwa jest za przyjęciem porządku obrad po zmianach? 

- za- 14- osób 

 

Przewodnicząca obrad- stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad  sesji Rady Miejskiej: 

I.   Sprawy regulaminowe: 

1.  otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 

2.   przyjęcie porządku dziennego obrad, 

3.   przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

II. Informacja Burmistrza Gminy. 

III. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

IV. Interpelacje i zapytania radnych. 

V. Podjęcie uchwał w sprawach:  

1. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat na część działki nr 6/1, obręb nr 2, m. Trzcińsko-Zdrój. (druk nr XXII/197/2016), 

2. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat na część działki nr 96, obręb nr 1, m. Trzcińsko-Zdrój. (druk nr XXII/198/2016), 

3. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze przetargu ograniczonego, nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój (druk nr XXII/199/2016), 

4. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze przetargu ograniczonego, nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój (druk nr XXII/200/2016), 

5. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze przetargu ograniczonego, nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój (druk nr XXII/201/2016), 

6. w sprawie: zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Funduszu Zdrowotnego dla 

Nauczycieli. (druk nr XXII/202/2016),  

7. w sprawie  zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Trzcińsko-Zdrój na lata 

2014-2022 (druk nr XXII/203/2016), 

8. w sprawie obciążenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój. (druk nr 

XXII/204/2016), 

9. w sprawie obciążenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój. (druk nr 

XXII/205/2016), 

10. w sprawie obciążenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój. (druk nr 

XXII/206/2016), 

11. w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza. (druk nr XXII/207/2016), 

12. w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Gogolicach (druk nr 

XXII/208/2016), 

13. w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Stołecznej. (druk nr 

XXII/209//2016), 

14. w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Trzcińsko- 

Zdrój” druk Nr XXII/210/2016 

VI. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  

VII. Wolne wnioski i informacje. 

VIII. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu I. 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
Przewodnicząca obrad– protokół był do wglądu w Biurze Rady i teraz jest dostępny na sesji, czy ktoś 

chce wnieść uwagi do protokołu? 

 

Nie zgłoszono.  
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Przewodnicząca obrad– wobec tego, że nie ma uwag proponuje przyjąć protokół z poprzedniej sesji 

bez odczytywania. 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca obrad- stwierdzam, że protokół z XXI sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Do punktu II.  Informacja Burmistrza Gminy. 
 

Informacje przedstawił Burmistrz pan Zbigniew Kitlas– informacja stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Do punktu III. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej. 
Informację przedstawiła Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- do biura rady wpłynęły pisma, 

które Radni otrzymali na pocztę elektroniczną 22 października uczestniczyłam w inauguracji roku 

kulturalnego w Trzcińsku-Zdroju.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Do punktu V. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca obrad- czy są interpelacje i zapytania? 

 

Radny pan Robert Kowalski- na ubiegłej sesji rozmawialiśmy o wniosku na temat dofinansowania 

nowej oczyszczalni ścieków, czy już jest przygotowany nowy na jakim etapie jest wniosek? Kiedy 

będzie można go złożyć. 

 

Kierownik referatu pan  Piotr Radecki-  nabór wniosków jest od 30 listopada do 30 grudnia i w tym 

terminie zamierzamy złożyć, wniosek z dokumentacją aplikacyjną w dniu 13 października, spotkałem 

się z pracownikiem wojewódzkiego urzędu ochrony gospodarki wodnej z osobą która była opiekunem 

naszego wniosku i zapytaliśmy czy w ramach kolejnego naboru musimy  modyfikować wniosek, i 

okazało się, że kosztorys musimy aktualizować, do cen z ostatniego kwartału poprzedzającego dzień 

złożenia wniosku, dokumentacja techniczna jest wykona poprawnie Gmina jest w krajowym systemie 

gospodarki ściekowej. Nie ma jeszcze instrukcji do naboru wniosków, w momencie, kiedy instrukcja 

zostanie wydana to będziemy wiedzieli, że należy wystąpić o nowe załączniki, i oczywiście napisać 

nowy wniosek. Za wniosek i za studium Gmina nic nie zapłaci, zapłaci za opracowanie kosztorysu 

pieniądze będą pochodziły z kary jaką zapłaciła firma za błędne wykonanie analizy. Jeszcze 

kosztorysant nie odpowiedział czy będziemy płacić i ile za aktualizację kosztorysu i od 30 listopada do 

30 grudnia jest termin składania wniosku Firma ZGD opracuje nowy wniosek i nowe studium. 

 

Radny pan Robert Kowalski- z wyjaśnień wynika, że będziemy składać wniosek z tego samego 

programu i że tylko usuniemy nieścisłości a teraz odnoszę wrażenie, że to zupełnie inny program. 

 

Kierownik referatu pan Piotr Radecki- jest to ten sam program, kolejny nabór z tego samego 

programu. 
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Radny pan  Zdzisław Iwanicki-  czy już jest nabór ogłoszony czy dopiero zostanie ogłoszony? 

 

Kierownik referatu pan  Piotr Radecki- nabór jest ogłaszany na 30 dni przed planowanym terminem 

złożenia wniosku. 31 października zostanie ogłoszony. 

 

Radny pan  Zdzisław Iwanicki-  czy jednostka która będzie pisała wniosek wie o tym. 

 

Kierownik referatu pan  Piotr Radecki- odpowiadam teraz za jednostkę ale ciężko by było gdyby nie 

wiedziała. 

 

Radny pan  Janusz Pieróg-  nabór wniosków jest z PROW czy RPO? 

 

Kierownik referatu pan  Piotr Radecki- z RPO 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Do punktu VI. 1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat na część 

działki nr 6/1, obręb nr 2, m. Trzcińsko-Zdrój. (druk nr XXII/197/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 197/2016 stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu VI. 2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat na część 

działki nr 96, obręb nr 1, m. Trzcińsko-Zdrój. (druk nr XXII/198/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 
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Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 198/2016 stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Do punktu VI. 3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w 

drodze przetargu ograniczonego, nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 

Gminy Trzcińsko-Zdrój (druk nr XXII/199/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 199/2016 stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu VI. 4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w 

drodze przetargu ograniczonego, nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 

Gminy Trzcińsko-Zdrój (druk nr XXII/200/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 
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Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 200/2016 stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu VI. 5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w 

drodze przetargu ograniczonego, nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 

Gminy Trzcińsko-Zdrój (druk nr XXII/201/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 201/2016 stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Do punktu VI. 6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu Funduszu Zdrowotnego dla Nauczycieli. (druk nr 

XXII/202/2016),  
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała Nr XXII/ 202/2016 stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu/ 
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Do punktu VI. 7. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Trzcińsko-Zdrój na lata 2014-2022 (druk nr 

XXII/203/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 203/2016 stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Do punktu VI. 8. Podjęcie uchwały w sprawie obciążenia nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój. (druk nr XXII/204/2016), 

 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Radny pan Robert Kowalski- proszę by pan Skarbnik jeszcze raz przedstawił projekt uchwały. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- konieczność tych trzech uchwała jest opisana w 

wyjaśnieniach, wynika to z ustawy o samorządzie gminnym, że my nie mając regulaminu i zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości na czas dłuższy niż 3 lata, do czasu określenia tych 

zasad wójt/ burmistrz może to robić za zgodą Rady. Wynika to z tego, że chcemy zawrzeć umowy z 

bankami, które nas kredytują, to znaczy aneksy do umów w sprawie zmiany spłaty harmonogramów 

kredytów. Dostosowując te spłaty do wieloletniej prognozy finansowej i jego wskaźnika. Po 

wykonaniu budżetu w 2016r. po zatwierdzeniu sprawozdania od wakacji prowadzę rozmowy, że nasze 

raty obecnych spłat kredytów nie spełniają wskaźnika, od wakacji rozmawiamy na temat zmian 

harmonogramów spłat kredytów dostosowując raty do naszego indywidualnego wskaźnika. Mamy 

dopuszczalny wskaźnik. Od roku 2014 jest indywidualny wskaźnik. Po rozmowach z bankiem 

uzyskaliśmy pozytywne opinie, na temat zmian aneksów doszyła taka sprawa, że banki chcą do 

ubezpieczyć te kredyty na hipotece, wyraziliśmy na to zgodę i bank takie warunki ustalił. Jest to nie ze 
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względu na to, że nie jesteśmy nie wypłacalni nasz wskaźnik jest niski w tej chwili i niski jest na rok 

przyszły bo mieliśmy niskie te trzy lata kolejne wstecz są brane do określenia wskaźnika nasz 

wskaźnik jest 2,28 a nasz indywidualny jest 4,38. Nasz wskaźnik wynosi 1,66, raty są dostosowane do 

spłat kredytów, nie wynika to z tego, że są braki środków tylko wskaźnik nie pozwala na spłatę 

większej raty kredytów. Nawet gdyby w roku 2017 jeśli planujemy nadwyżkę operacyjną w kwocie 

760tys. zł plus sprzedaż majątku to mamy 1 200 000, a nasz wskaźnik pozwala nam spłacić 650tys. zł. 

Mimo, że mielibyśmy środki bo nie robimy inwestycji. Chyba, że mamy kredyty zaciągnięte na 

inwestycje z dofinansowaniem unijnym bo one są wyłączone i to jeszcze zaciągnięte po 1 stycznia 

2014r. tak wychodzi z naszych wyników budżetowych z lat poprzednich i jest to dostosowanie do 

wskaźników jakie są a lata kolejne. Nie możemy spłacić pół miliona kredytu, bo będzie naruszenie 

tego wskaźnika jest to bariera żeby Gminy nie zadłużały się. Art. 243 o finansach publicznych, mówi 

on, że „1. Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie może uchwalić budżetu, którego 

realizacja spowoduje, że w roku budżetowym oraz w każdym roku następującym po roku budżetowym 

relacja łącznej kwoty przypadających w danym roku budżetowym:  

1) spłat rat kredytów i pożyczek, o których mowa w art. 89 ust. 1 pkt 2-4 oraz art. 90, wraz z 

należnymi w danym roku odsetkami od kredytów i pożyczek, o których mowa w art. 89 ust. 1 i art. 

90,  

2) wykupów papierów wartościowych emitowanych na cele określone w art. 89 ust. 1 pkt 2-4 oraz 

art. 90 wraz z należnymi odsetkami i dyskontem od papierów wartościowych emitowanych na cele 

określone w art. 89 ust. 1 i art. 90,  

3) potencjalnych spłat kwot wynikających z udzielonych poręczeń oraz gwarancji  

do planowanych dochodów ogółem budżetu przekroczy średnią arytmetyczną z obliczonych dla 

ostatnich trzech lat relacji jej dochodów bieżących powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku 

oraz pomniejszonych o wydatki bieżące, do dochodów ogółem budżetu, obliczoną według wzoru”  

ograniczenie tego nie stosuje się do spłat rat kredytów które były brane na inwestycje z 

dofinansowaniem unijnym. Celem naszej uchwały i moim celem było dostosowanie do 

indywidualnego wskaźnika by on do 2021 roku został spełniony. Nie wchodzi kredyt jaki był 

zaciągnięty na 2015r. na inwestycje unijne i mamy na rok 2016 spłacony kredyt z 2017r. i ta kwota się 

zablokowała, te kredyty przed 1 stycznia 2013r. nie mogłem wyłączyć. Dzisiaj mamy nadpłacony 

kredyt w Chojnie. Część kredytów chcemy rozłożyć w drugą stronę w czasie by dostosować nasz 

indywidualny kredyt. Kredyty na inwestycje unijne około 4 milionów jest wyłączona, bo jest przed 

2012r. jak tego nie zrobimy z bankami nie zawrzemy tych aneksów na zmianę harmonogramu to 

muszę odtworzyć stare harmonogramy ale z lat gdzie mieliśmy słabe wyniki to w takim wypadku RIO 

wzywa jednostkę do uchwalenia programu naprawczego i on ma trwać przez 3 kolejne lata finansowe. 

Czy jest to konieczność, nie wiem i tak w danym roku więcej nie spłacę bo ten wskaźnik mi nie 

pozwala organ stanowiący jednostki nie może udzielać pomocy finansowej, nie może inwestować, nie 

ma funduszu sołeckiego, ogranicza się wydatki na stowarzyszenia, tylko wykonywane są działalności 

bieżącej wydatki na diety radnych i wynagrodzenia zarządu pozostają bez zmian. My chcemy tego 

uniknąć i ten program naprawczy może nie wynikać ze złej sytuacji finansowej tylko z niedotrzymania 

wskaźnika. Dla RIO ten wskaźnik jest bardzo ważny. A że bank zażądał zabezpieczenia w formie 

hipoteki, nasz bank spółdzielczy w Chojnie przenieśliśmy spłacony kredyt. Dlaczego szkoły bo tu 

chodziło o czas, bo mimo, że prowadziliśmy rozmowy z bankiem, to sprawa hipotek wyszła na koniec 

września. Żeby zrobić wpis na hipotekę bank potrzebował operatów szacunkowych i mimo, że one są 

w celu utrwalenia stałego zarządu bank takie operatu przyjął. Nie było w historii banku takiej sprawy 

jak sprzedaż nieruchomości Gminy nawet Gminy Ostrowice, Recz czy Resko. Nie wiem skąd taka 

wątpliwość, że podstawiając pod hipotekę, że po pierwszej nie spłaconej racie mamy sprzedaż szkoły. 

Teraz nawet do kredytów w rachunku bieżącym są hipoteki. Nie spłacilibyśmy kredytu chojeńskiego i 

w lecie bym złożył wniosek o kredyt skonsolidowany. Taką zmianę harmonogramu zrobiliśmy już w 

2014r. pamiętacie nie przeszła sprawa kredytu w kwocie 250 tys. zł. jedno podanie i zmienili 

harmonogram. Wówczas też dostosowane raty musiałyby być dostosowane do wskaźników. Po 
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wykonaniu budżetu 2016r. ma wpływ na kolejne lata i to może też zmienić spłaty kredytu. Są Gminy 

np. koleżanki, że ma spłatę obligacji dość odległą. 

 

Przewodnicząca obrad- zabezpieczenia nie potrzebowali, w tym roku zmienili harmonogram i też 

zabezpieczenia nie potrzebowali, dlaczego my potrzebujemy zabezpieczanie. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- my może spróbujemy wejść w obligacje są rozłożone 

w czasie idą trochę dalej bo tak mówi wskaźnik. 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki- rozmawiałem z RIO i niekoniecznie musi być program naprawczy. 

Można w przeciągu trzech czterech miesięcy doprowadzić gminę do lepszej kondycji. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  bez programu naprawczego, jest on w ostateczności 

jeśli jest zagrożenie wykonanie swoich zadań. Możemy wziąć kredyt skonsolidowany i tak robi Gmina 

Moryń w roku 2016 uchwała, ale pierwsze dwie ich uchwały są unieważnione, po unieważnieniu tych 

uchwał, pozytywną opinię o kwocie długu zaciągnął kredyt na spłatę zaciągniętych kredytów. W 

naszym przypadku, to uchwała budżetowa w sprawie zmiany budżetu składamy projekt budżetu i nie 

wiem jaki będzie  kredyt i spłata rat, bo program naprawczy jest wówczas jeśli jest zagrożenie 

realizacji zadań publicznych. Jeśli przekroczenie wskaźnika jest spowodowane tym, że Gmina zaciąga 

kredyt w kwocie 6800 000 i taka samą spłatę to RIO dopuszcza taką sprawę. Najłagodniejszą sprawą 

na dzisiaj jest uporządkować stan z bankiem i w 2017r.  zrobić konsolidację kredytów. 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki- czy konstruując budżet na 2016r. wiedzieliśmy o takich wskaźnikach. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- konstruując budżet na 2016r. nie miałem w planie 

ujemnej nadwyżki budżetowej, w listopadzie tego nie wiedzieliśmy. Nadwyżka wyszła dopiero w 

marcu po zamknięciu sprawozdana z realizacji budżetu. Liczymy, że jeszcze będzie sprzedaż 

nieruchomości wizja jest ale dopiero w marcu będzie to robione i nasz wskaźnik pozwala na małą 

spłatę. Tu moglibyśmy dołożyć na kredyty unijne, ale w 2015 roku była to taka mała kwota. 

 

Radny pan  Robert Kowalski- co spowodowało tak radykalny spadek wskaźników? 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- mała sprzedaż majątku, mała nadwyżka nad 

dochodami bieżącymi do wydatków bieżących. 

 

Radny pan  Robert Kowalski-  co planujemy robić by to zmienić bo pan już widzi, czy jest szansa 

uzyskania takie wskaźnika jak zakładaliśmy na 2016r.? 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  jeśli przytniemy wydatki na rok 2016.  

 

Radny pan  Robert Kowalski-  jaka będzie nadwyżka operacyjna na 2017r? 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- około 2018 duża wyszła, bo nam restrukturyzacja i 

reorganizacja oświaty musi dać nadwyżkę, tam są pieniądze, które zostały dokładane. 

 

Radny pan Robert Kowalski- myśli pan, że nasza Gmina może wygenerować środków wolnych 

1 200 000 zł na spłatę kredytów? W 2019r. jest pan tego pewien i co tak będzie napisane na papierze, 

bo ziemia na Piasecznie leży. My już to tylko wpisujemy od kilku lat. Obawy nasze są bardzo 

poważne tu jednak mamy zdecydować o zastawieniu budynków szkoły, zdajemy sobie sprawę jak to 

jest ważne dla naszych uczniów, dla nauczycieli, dla rodziców tych uczniów, a jak się zdarzy, coś 
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niepokojącego i rzeczywiście nie będzie na spłaty. W tej chwili pan proponuje by obniżyć te spłaty w 

2017r z 846 tys. zł na 323 tys. zł w przyszłym roku na 1300 na 600 tys. zł, ja to widzę, że chce się 

dojechać do końca kadencji bo w 2018 roku jest koniec kadencji. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  nie bo wskaźnik nie pozwala inaczej. 

 

Radny pan Robert Kowalski-  ale za to w 2019 roku już skacze na  1200 000 zł, w 2020  prawie 1490 

000 zł i skąd my te pieniądze weźmiemy. Mówicie, że nie było przypadku żeby ktoś sprzedał szkołę, 

ale to jest bardzo trudna sytuacja finansowa. Półtora miliona wygenerować na spłatę. To co chcemy 

wszystkie szkoły zlikwidować. Niż demograficzny jest i wcale nie będzie wyglądać kolorowo, żeby 

pana Burmistrza pomysł zlikwidowania SP w Gogolicach został  zrealizowany to też nie 

wygenerujemy takich pieniędzy, bo to my decydujemy czy oddać bankom te budynki, nas może nie 

będzie w tych latach radnymi a Pan może nawet wyjedzie z Gminy i nie będzie pan Burmistrzem, a 

my zostawimy to kukułcze jajo naszym następcą. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- nie może być inaczej a kredyt skonsolidowany, może 

zmienić te warunki. 

 

Radny pan Robert Kowalski-  ale skonsolidujemy w przyszłym roku te kredyty nie mniej jednak,  i 

tak to trzeba spłacić w wyznaczonym czasie czy czas będzie wydłużony? 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  czas będzie wydłużony. 

 

Radny pan Robert Kowalski-  to jeśli my konsolidujemy kredyt to te banki, które  będą nam udzieliły 

kredytu będą chciały zarobić bo to na tym polega inny weźmie i są kolejne odsetki. Przecież to nie my 

radni doprowadziliśmy do takiej sytuacji żeby zastawiać szkołę, przecież mieliście czas wiedział pan 

od dawna, że tak jest przecież zrobienie operatu szacunkowego to nie jest długi czas. Przecież my 

mamy inne nieruchomości gdyby o nie chodziło to by poszło i już, co to kogo obchodzi, że nie ma 

pieniędzy komornik przychodzi i masz spłacić kredyt. Jest to bardzo trudna decyzja, mam do panów 

duże pretensje, że postawiliście radnych pod ścianą. Co nie zrobimy to będziemy krytykowani za te 

inwestycje, dlaczego pan wiedząc wcześniej nas o tym nie informował, nawet na spotkaniach takich, 

że taka sytuacja by się zdarzyła. W tej chwili mamy w porządku obrad uchwały, które budzą bardzo 

duże kontrowersje. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- mówiłem miesiąc temu, że bank chciał takie 

zabezpieczenie. 

 

Radny pan Robert Kowalski-  mówił pan, że trzeba będzie skonsolidować kredyty. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  prościej, było zrobić zmiany rat kredytowych. Mnie 

z konsolidacji wycofała RIO, a po nowym roku może to być. Te szkoły poszły, dlatego, że mamy 

zrobione operaty to wynikło pod koniec września i jak prześlemy operaty to za dwa tygodnie będą 

aneksy. Ja rozmawiałem o tym, bo jest hala i oczyszczalnia, ale stara, jest hala i TCK  o wartości około 

3 milionów to za mała wartość na halę nie mieliśmy operatu. One nawet nie są sporządzane w celu. 

Nie robiąc tych aneksów to przez cały 2017 mamy problemy a konsolidacje możemy zrobić po nowym 

roku. Po zamknięciu roku 2016 banki mają problemy z konsolidacją. Jest Gmina Ińsko, co ma spłatę 

250tys. zł kredytu i nie mogą spłacić. Należy uporządkować sprawę w banku i złożyć projekt budżetu, 

żeby projekt budżetu dostał pozytywną opinię. 
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Radny pan Zdzisław Iwanicki- może dla banku Gmina jest zagrożona i dlatego zażądali 

zabezpieczenia na nieruchomościach. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- to jest możliwe, może dlatego, że w zeszłym roku 

nadwyżka operacyjna wyszła nam ujemna. 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki-  tam siedzą ekonomiści to jest spowodowane tym, że my jesteśmy 

zagrożeni w spłatach kredytów. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  naprawdę  te budynki oświaty nie są w jakimś celu 

tylko, akurat były te operaty. 

 

Radny pan Robert Kowalski-  jak zamkniemy ten rok to nie wiemy. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  no nie wiemy. 

 

Radny pan Robert Kowalski- jeśli nam nadwyżka operacyjna wyjdzie ujemna to jakie będą te raty 

kredytów i ciągle będziemy się obciążać. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- nie wiem, jak do tego podejdzie RIO czy będzie 

program naprawczy czy nie bo nie jest to związane z konsolidacją kredytu. 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki- jest małe prawdopodobieństwo programu naprawczego, bo po 

przeanalizowaniu danych stwierdzali, że nie jest gmina w dobrej sytuacji finansowej, ale programu 

naprawczego raczej nie będzie. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  jest to przełom roku, gdyby to było w połowie roku i 

RIO stwierdziła nieważność uchwał to może byśmy dali radę. Pani w Rio mówi, że wówczas 

skonsolidowanym kredytem możemy wyjść. 

 

Radny pan Robert Kowalski-  wnioskodawca tych trzech uchwał jest Pan Burmistrz może się Pan 

wypowie jakie jest pańskie zdanie. 

 

Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- takie samo jak skarbnika. 

 

Radny pan Robert Kowalski- tak się pan uśmiechał widzę, że jest pan zadowolony z sytuacji takiej 

jak jest. 

 

Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- bardzo ubolewam, że nie pytałem się pana o to czy mogę się 

uśmiechać zdaję sobie bardzo sprawę z sytuacji, a skarbnik jasno wytłumaczył wszystko, a decyzja 

należy do Rady. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski-  nikt z nas nie chciałby programu naprawczego bo 

zamyka nam to drogę w wielu rzeczach to nie to że ja mówię to złośliwie nie chcemy zrobić jakiejś 

inwestycje to możemy mieć problem, a w razie programu naprawczego w momencie kiedy będziemy 

brać kredyt skonsolidowany u nas nie ma zagrożenia realizowania zadań Gminy. My nie mamy 

zaległości w składakach ZUS czy w wynagrodzeniach bo to wówczas naprawdę jest program 

naprawczy. My jak nie będziemy spełniać warunków to będzie unieważnienie uchwały i co dalej. 
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Radny pan Robert Kowalski- wysłuchaliśmy obszernych wyjaśnień pana Skarbnika składam wniosek 

formalny o 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- zarządzam 10 minut przerwy. 

 

O godzinie 16
10

- przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę. 

 

O godzinie 16
20

- obrady zostały wznowione. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak-  czy ktoś chce zabrać głos? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 4- głosów 

- przeciw- 9- głosów 

- wstrzymała się – 1- osoba 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała  nie została podjęta. 

 

/Projekt uchwały druk Nr XXII/ 204/2016 stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu VI. 9. Podjęcie uchwały w sprawie obciążenia nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój. (druk nr XXII/205/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 4- głosów 

- przeciw- 9- głosów 

- wstrzymała się – 1- osoba 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała  nie została podjęta. 

 

/ Projekt uchwały druk Nr XXII/ 205/2016 stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu/ 

Do punktu VI. 10. Podjęcie uchwały w sprawie obciążenia nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Trzcińsko-Zdrój. (druk nr XXII/206/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 4- głosów 
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- przeciw- 9- głosów 

- wstrzymała się – 1- osoba 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała nie została podjęta. 

 

/ Projekt uchwały druk Nr XXII/ 206/2016 stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu VI. 11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza. 

(druk nr XXII/207/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 204/2016 stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu VI. 12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Gogolicach (druk nr XXII/208/2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Radny pan  Zdzisław Iwanicki- czy protokoły zostały wysłane do radnych? 

 

Inspektor Sylwia Tyrpa- jutro rano wyślemy. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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/Uchwała Nr XXII/ 205/2016 stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu VI. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Stołecznej. (druk nr XXII/209//2016), 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 206/2016 stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Do punktu VI. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Trzcińsko- Zdrój” druk Nr 

XXII/210/2016 
Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- Uchwała była przedstawiona i opiniowana na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, Proszę przewodniczącego o przedstawianie stanowiska 

komisji. 

 

Przewodniczący komisji wspólnej Radny pan Janusz Pieróg- uchwała była omawiana na komisji i 

została zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodnicząca Rady pani Maria Woźniak- stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXII/ 207/2016 stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu VII. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
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część odpowiedzi było udzielonych na pocztę elektroniczną. Czy radni są usatysfakcjonowani 

odpowiedziami, czy jeszcze, są jakieś zapytania?  

 

Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Do punktu VIII. Wolne wnioski i informacje. 
Przewodnicząca obrad- Czy są wolne wnioski lub zapytania? 

 

Radny Zdzisław Iwanicki-  na poczcie elektronicznej jest wniosek o uprzątniecie koszy do 

selektywnej zbiórki odpadów obok przychodni na parkingu. 

 

Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- już dzisiaj z panem Skibą rozmawiałem. 

 

Radny Zdzisław Iwanicki-  jak przedstawia się sprawa wymiany okien w przychodni? 

 

Kierownik referatu pan Piotr Radecki- Pan Józef Skiba wystąpił z wnioskiem do konserwatora 

zabytków na materiał PCV i otrzymaliśmy odmowną decyzję oraz jednocześne wezwanie 

kosztorysanta do wymiany okien na drewniane by zaplanować stolarkę okienną i informację  by 

wymiana stolarki okiennej była na drewnianą, wątpię by decyzja o pozwoleniu na budowę została 

wydana do końca grudnia i wówczas będzie można rozmawiać by w przyszłym roku to wymienić. 

 

Radny pan  Robert Kowalski- w imieniu klubu Radnych dialog dla Gminy pragnę złożyć  wniosek 

stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu, a dotyczy to zwołania sesji w trybie 

nadzwyczajnym. 

 

Przewodnicząca obrad- w związku z wnioskiem zwołuję art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie 

gminnym jest to w ciągu siedmiu dni wobec tego 7 dzień to 3 listopada o godzinie 15. 

 

Więcej wniosków i zapytań nie zgłoszono. 

 

 

Do punktu IX. Zakończenie sesji.   
 

O godzinie 16
30

– Przewodnicząca obrad zamknęła XXII sesję Rady Miejskiej. Dziękując wszystkim 

za przybycie.  
 

 

Protokołowała: 

Sylwia Tyrpa                                           
 

 


